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A la regió metropolitana de Bar-
celona es generen més de la mei-
tat del total de tones de residus
municipals de Catalunya. La ges-
tió de residus, no només d’a-
questa zona, sinó de qualsevol lloc,
és un dels grans reptes que tenim
com a societat. Així ho veu la Unió
Europea, que recentment ha im-
pulsat un paquet  de mesures le-
gislatives que tenen per objectiu
aconseguir un salt qualitatiu en les
xifres de reciclatge. L’objectiu eu-
ropeu és avançar cap a l’anome-
nada economia circular, un mo-
del econòmic on els recursos s’u-
tilitzen i s’aprofiten de forma efi-
caç i es redueixen els residus.

Així doncs, el repte que s’obre
al conjunt de l’àrea metropolitana,
amb Barcelona al capdavant, és
majúscul. I és que actualment els
residus que es reciclen en aques-
ta zona no arriben al 34%  –al con-
junt de Catalunya són el 38,5%–,
quan la Unió Europea ha deixat
clar que el 2020, que és a tocar, els
residus reciclats haurien d’arribar
al 50%, mentre que el 2025 la xi-
fra ja hauria d’enfilar-se al 55%. 

Per aconseguir aquesta millo-
ra, l’Àrea Metropolitana de Bar-
celona (AMB) ha posat en marxa
canvis en l’actual model de reco-
llida, amb una aposta pels siste-
mes més individuals i els incentius
a la recollida. Eloi Badia, vicepre-
sident de l’AMB, afirma que “en-
cara queda molt camí per recórrer,
especialment en els municipis
grans i mitjans, però l’experiència
ens està demostrant que amb
canvis en la recollida i voluntat po-
lítica es poden assolir els objec-
tius”. Cal destacar la realitat de
municipis com Tiana o Sant Just
Desvern, que ja compleixen els ob-
jectius europeus, o Montgat, que

s’hi està acostant. “Aquest 2018
veurem un salt important en les
dades totals de recollida”, afirma
convençut Badia. Una altra es-
tratègia que ha començat a apli-
car l’AMB és la de modificar la fis-
calitat sobre el tractament de re-
sidus. És a dir, els municipis que
augmentin els nivells de recollida
selectiva pagaran menys pel trac-
tament dels seus residus.

EL MODEL ACTUAL, ESGOTAT
La necessitat d’implementar can-
vis per aconseguir un sistema de
recollida de residus més eficient i
sostenible és evident. Amb el mo-
del actual de recollida segregada
per contenidors l’any passat va
augmentar un 2% la generació de
residus a l’àrea metropolitana. És
per això que Badia  apunta que fan
falta acords de país per assolir els
objectius europeus: “Cal una nova
llei de prevenció de residus que
promogui canvis importants pel
que fa a la producció o el consum”.

De fet, els acords de país que de-
mana Badia es troben a la futura
llei de residus de Catalunya, fre-
nada per l’aplicació del 155.

“MESURES OBLIGATÒRIES”
Qui també hi té molt a dir en tot
plegat són les entitats ecologistes.
Des d’Ecologistes en Acció, el
responsable de residus, Vicenç  Vi-
lana, afirma que la recollida se-
gregada per contenidors “està es-
tancada des del 2010”. Vilana, que
en aquest sentit fa el mateix diag-
nòstic que l’AMB, té clar quin és
el principal motiu que provoca
que a l’àrea metropolitana, i tam-
bé a Catalunya, no s’arribi al 40%
de residus reciclats. “La gent que
separem els residus som els que
estem conscienciats i l’única ma-
nera per conscienciar el 60% res-
tant és  apostar per sistemes obli-
gatoris com el porta a porta”,
afirma Vilana convençut. 

A banda del sistema porta a
porta, Vilana apunta dues mesu-

res més que considera impres-
cindibles: el sistema de dipòsit de
retorn per als envasos i augmen-
tar els cànons que paguen els mu-
nicipis pels residus que es gene-
ren. “Si la gent paga per un envàs,

després el tornarà per recuperar
els diners. A Europa es fa i, en el
fons, es tracta de copiar el que
funciona”, diu Vilana. Sobre el cà-

non, el Parlament ja va aprovar fa
més d’un any que el 2020 es pa-
guin gairebé 50 euros per tona de
residus. De fet, això ha provocat
que la xifra de municipis que
aposten pel porta a porta hagi
augmentat.

I LES CIUTATS GRANS?
El sistema porta a porta, però, s’ha
implementat principalment en
municipis petits, de menys de
15.000 habitants. Per aconseguir
millorar el reciclatge de residus és
fonamental que les ciutats grans
apostin per aquest sistema, cosa
que de moment sembla una mica
més complicat. A Barcelona, de
moment, s’ha començat a fer una
prova pilot al nucli antic de Sarrià.
“A Romà i Milà, per exemple, s’es-
tà fent. Si es vol, es pot fer, i és
molt important que Barcelona
acabi apostant per aquest model.
Si a la capital es fa i funciona, s’a-
cabarà implementant a molts
més llocs”, conclou Vilana. 

Albert Ribas
BARCELONA

Insostenible
» Només es reciclen el 34% dels residus que es generen a l’àrea metropolitana de Barcelona

» La UE vol que al 2020 la xifra pugi fins al 50% i l’AMB ja està impulsant un nou model de gestió

El reciclatge dels residus és fonamental per a la sostenibilitat del planeta. Foto: Arxiu

LA CLAU ÉS TOCAR LA
BUTXACA DE LA GENT

4Josep Maria Tost, director
de l’Agència de Residus de
Catalunya, apunta que per
arribar a les xifres de la UE
cal “individualitzar la taxa”.
“La clau és anar a la butxa-
ca de la gent. Els que reciclen
i els que no ho fan han de
pagar diferent i cal treure la
taxa del que es paga del re-
but de l’aigua o l’IBI”, afegeix. 
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La lupa

per Francesc Reina 

La teoria del martell

Qui parla malament pensa malament.
Aquesta sentència argumenta una llei de
la psicopedagogia que planteja que el
pensament és un ens vital que permet la
convivència humana. Pensar, sigui de la
manera que sigui, ens condueix irreme-
iablement a actuar. Aquesta és la qües-
tió: fem segons pensem. Però també pen-
sem segons mirem. Per això hi ha qui ens
preveu sobre les deformacions, aquest ex-
cés per observar les coses d'una única
manera sense tenir en compte altres for-
mes de comprensió. La mirada és una
operació biològica com ho és la respira-
ció. Que existeixin diferents
maneres de veure no és do-
lent, ja que és la realitat que
ens toca, el mal són les ma-
les mirades. Maslow va ad-
vertir que quan l'única eina
disponible és un martell, tot
problema comença a as-
semblar-se a un clau, i això no és bo. Afer-
rar-se a una única idea és un parany del
pensament egoista que ens pot conduir
a l'error. Fa falta més d'una eina per créi-
xer; la flexibilitat i el matís són necessa-
ris per resoldre problemes i, de tant en
tant, fins i tot serà aconsellable canviar
l'angle de visió.

Per tenir la raó cal un requisit im-
prescindible i és que gairebé tothom es-
tigui d'acord amb allò  que s'exposa. Per
això és tan difícil arribar a una veritat co-
muna. Per exemple, hi haurà consens per
acceptar que l'acumulació de riquesa
s'alimenta, assíduament, de la pobresa i

dels baixos salaris? Abans s'acceptava
com una "injustícia" aquesta situació de
partida: una classe social rebaixada a ser
la gran víctima en els moments més crí-
tics. Però tot canvia i ara, mentre s'ocul-
ta la posició de classe, es pretén amb afa-
ny que tot passi a ser fruit de la respon-
sabilitat personal, i és llavors quan cada
un llencem les culpes del que passa als al-
tres, una patologia de la fraternitat molt
encoratjada per alguns: el pitjor són els
menyspreables, aquells que no s'han es-
forçat prou, els invisibles, els inútils, els
insolvents, els sobrants... Dedicar re-

cursos a qui no aprèn ni vol aprendre és
inútil, diuen. La prescindibilitat segueix
ascendint en l'escala humana gràcies a la
particular percepció d'un sector.

Lamentablement, en el nostre context
social se segueix donant la màxima cre-
dibilitat als que sustenten l'èxit basat en
els cànons del triomf que van dissenyar
els poderosos, com ara els banquers. No
obstant això, hi ha gent senzilla que
comprèn certes situacions gairebé millor
que aquests "excel·lents", i no perquè tin-
guin cap poder, sinó perquè poden intu-
ir la classe de món en què vivim, com ara
els pensionistes.

És una qüestió de mirades. Tornant
a l'anterior, la pobresa infantil és la cau-
sa principal del fracàs i l'abandonament
escolar. És en això on tant la societat com
les seves institucions haurien de posar el
seu punt de mira i no focalitzar-se tant en
el rendiment per se. Ens trobem a la cua
dels col·legues europeus tant en índexs
històrics de pobresa com a quant afecta
aquesta situació als joves del nostre país.
Un aspecte destacable per penós, és com
aquesta infància i adolescència interioritza
la marginació i s'apropia d'una etiqueta
que li ha estat injustament imposada. Tot

contrasta amb els criteris pe-
dagògics que s'apliquen en els
centres d'excel·lència per a les
minories d'elit, on resulta fo-
namental propiciar un entorn
favorable de motivació per a
l'èxit; tot el contrari a aques-
ta transmissió intergenera-

cional d'exclusió que apunta diverses
raons sobre el carreró sense sortida de mi-
lions de persones. Realment els obstacles
orbiten sobre un procés de desqualifica-
ció, com comenta Manel Castells, una
problemàtica complexa on es podria ad-
metre una regressió dels drets humans.

Hi va haver una època, ja passada, on
s'aconseguien èxits a força de mobilitza-
cions,  on es demostrava com la gent con-
fiava els uns als altres. Sí, les mirades bo-
nes s’han d'esforçar fins a la sacietat per
trobar l'aprovació general, com aquesta
que afirma que els enemics dels pobres
no són els rics, sinó els miserables.

Ens trobem a la cua dels col·legues
europeus tant en índexs històrics de pobresa

com en el seu impacte en els joves

Un govern del PSOE
amb el suport de Pode-

mos el que posa a prova
és la tesi dels comuns de l'Espanya fra-
ternal, la tesi amb la que han estat cons-
truint relat per frenar l'independentisme
durant els últims anys. Ara veurem què
dóna de sí, l'Espanya fraternal. Vinga,
campions, al ruedo!

El Twitter en paper
Aquí es
piula

Maig // dia 8: El Com-
petence Call Center de

Facebook va a BCN // dia
15: Moodle s'instal·la a BCN // dia 16: El
centre d'e-commerce per a Europa de Lidl
serà a BCN // dia 25: Microsoft anuncia la-
boratori de quàntica a BCN // dia 29:
Nestlé trasllada a BCN llocs de treball suïs-
sos // I anar fent...

@genisroca

Sembla que el que vaig
dir el 19 de desembre

passat sobre Josep Borrell
segueix sent d'actualitat. Em reafirmo
100% en tot el que afirmava: el míting de
Borrell enfotent-se del físic de @jun-
queras quan aquest és a la presó és un
dels actes més MISERABLES que s'han vist
mai al nostre país.

Borrell: "Hay que des-
infectar Catalunya. Si

no se pudre". "Mosén Jun-
queras nos dice desde la prisión...", en-
tre risas del público. Será ministro con
@sanchezcastejon. Pero no os con-
fundáis, esto no es supremacismo ni
confrontación, lo llaman socialismo y
dialogo.

@aleixclario@XSalaimartin@eduardvoltas

Els semàfors

Josep Maria Montaner
L’emblemàtic edifici de la Flor de Maig va

reobrir les seves portes fa pocs dies des-
prés d’un procés de reforma que el Dis-

tricte, amb el regidor Montaner al capda-
vant, ha impulsat. Una bona notícia per

al patrimoni històric del Poblenou. 
pàgina 8

Handbol Sant Martí
Després d’anys perseguint-ho, l’Handbol

Sant Martí de Lorenzo Rueda va
aconseguir l’ascens a la Divisió de Plata

de l’handbol estatal a Algemesí a mitjans
del mes passat. Els liles van guanyar dos

partits i van empatar-ne un altre. 
pàgina 12

Agustí Colom
Els paradistes dels Encants han acusat

l’Ajuntament de permetre la venda am-
bulant il·legal al voltant del recinte. Es
tracta d’un problema que fa temps que

des de la regidoria de Comerç i Mercats,
que lidera Colom, s’hauria d’encarar. 

pàgina 10
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Encants Nous denuncia pèrdues 
per les obres al túnel de l’AVE1

2 Nou estudi: la incineradora 
no augmenta la mortalitat

L’Handbol Sant Martí 
es juga l’ascens a Algemesí

L’Eix Sant Martí ultima 
els detalls de la Mostra de Comerç

El campament de barraques de Glòries,
intacte tot i ser desallotjat

El + llegit
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Les claus

En l’argumentari dels partits polí-
tics hi ha moltes formes de donar
pistes sobre la seva actuació en-
front dels esdeveniments que es
van desenvolupant a temps en la
societat en què pretenen solucio-
nar els problemes que recauen so-
bre els ciutadans i les seves orga-
nitzacions socials, polítiques, de
l’administració, sindicats, etcètera.
Un dia guanyes i l’altre perds, un
dia estàs al poder i l’altre a l’oposi-
ció, però el que se’ls ha d’exigir és
que siguin coherents amb els seus
principis (si és que en tenen). Avui
no pots dir blanc i demà negre. Hi
ha partits polítics que no complei-
xen els mínims que es poden ex-
igir de respecte i educació en el joc
democràtic. Ciudadanos i Partit
Popular excel·leixen en aquesta
desgraciada postura. Quan es vota
al Parlament alguna cosa en la
qual estan en total desacord aban-
donen els escons, quan es canta els
Segadors es queden drets hieràtics
sense obrir la boca. A la presa de
possessió del nou govern al Palau
de la Generalitat es fa notòria la
seva absència adduint que no es-
tan d’acord amb el nou govern. Us
imagineu que a tots els parlaments
de comunitats autònomes, al Con-
grés i al Senat, els partits opositors
fessin el mateix? L’argument amb
la fal·làcia d’un govern de tots els
catalans ja no “cola”, com no hi ha
cap govern a cap lloc del món que
sigui de tots. Només cal mirar el %
dels votants d’aquests dos partits i
veure que no representen tots els
catalans, oi? Això sí que és ruptura
i confrontació desesperada. Això
sí, el govern ha de ser d’uns quants
per a tots. Algú va dir: quan el de-
bat s’ha perdut, la calúmnia és
l’eina del perdedor.

No saben perdre
per Jordi Lleal 

Educació i Intel·ligència Artificial
per David Rabadà

Tots els centres catalans han
endegat un nou sistema d’e-
ducació anomenat per compe-
tències. Sota aquesta novetat
els docents han d’avaluar més
les habilitats dels alumnes que
no pas la memorització de co-
neixements. Molts professors ja
s’estan queixant que això im-
plicarà una baixada del nivell
en l’ensenyament, que amb
tanta complicació no s’estan
impartint millor els coneixe-
ments sinó idiotitzant els nos-
tres alumnes. En canvi, els
partidaris de l’educació per
competències diuen que els
escolars faran servir més les se-
ves intel·ligències múltiples de
manera integral. Però, ¿què
és la intel·ligència? Ningú es
posa d’acord, tot i que fa pocs
dies l’investigador en cap de
Microsoft en Intel·ligència Ar-

tificial, Daniel Goldstein, va
declarar a la premsa que els
programes d’intel·ligència ar-
tificial només són intel·ligents
quan disposen de moltíssimes
dades memoritzades en el sis-
tema. És a dir, sense un gran
volum de coneixements ad-
quirits, un cervell cibernètic,
com també humà, no pot es-
devenir intel·ligent. O explicat
d’una altra manera, un cap
amb pocs coneixements no pot
prendre gaire decisions cor-
rectes. Aquest evidència inva-
lidaria l’educació per compe-
tències que està endegant el
Departament d’Ensenyament
a totes les escoles catalanes, tot
i que amb un agreujant: no hi
ha cap experiència prèvia que
asseguri que els nostres fills
aprendran més i millor amb
aquesta estratègia.

Les millors
perles

L’empresa Meruelo Investments ha comprat per 3,2 milions
d’euros l’Illa d’en Colom de Menorca, un preu que suposa una
rebaixa del 38% respecte dels 5,2 milions d’euros que els pro-

pietaris demanaven l’any 2016, quan la van posar a la venda. Fa 58
hectàrees i està situada a 200 metres de la costa nord de Menorca.

El ridícul que va fer Loris Karius, porter del Liverpool, durant
la final de la Champions podria tenir una explicació. Els
metges que recentment han tractat el porter als Estats

Units, on es va anar a fer un TAC cerebral, diuen que el cop que
va rebre de Sergio Ramos al cap va afectar el seu rendiment.

L’Aràbia Saudita ha començat a entregar els primers permisos
de conduir a dones gairebé un mes abans del previst. La mesu-
ra, que de moment només beneficia un total de 10 dones, arri-

ba després de les fortes crítiques per la detenció d’activistes que ha-
vien fet campanya pel dret de les dones a conduir.

Els matrimonis homosexuals tindran els mateixos drets de
residència a la Unió Europea que els heterosexuals, també
en els països on aquest tipus d’unions no siguin legals.

Així ho ha dictat el Tribunal de Justícia de la UE. La sentència és
una victòria per als defensors dels drets dels homosexuals.

El secretari general de Podemos, Pablo Iglesias, ha bloquejat Al-
bano-Dante Fachin, exlíder de Podem a Catalunya, a Twitter.
Fachin ho ha anunciat a la mateixa xarxa social. De fet, Iglesias

no ha estat l'únic que ha bloquejat Fachin, sinó que l'expresident
Mariano Rajoy i el líder de Ciutadans Albert Rivera també ho van fer.

Vist al Twitter

@alvarmure: Molt fan dels sociates de
Badalona votant a favor de governar amb
el PP d'Albiol amb un cartell d’Stop Dreta
de fons.

@silviacasola : Notícies del dia: 1) la Justí-
cia belga cita a declarar Llarena 2) Rajoy
plega.  Doncs com a regals d'aniversari, no
està mal!

#JaÉsHistòria

@puerto_duc: El Dastis era curt de gam-
bals. El Borrell és llest, d'ullal recargolat,
catalanofòbic rampant i mala persona.
Anem eixamplant!

#DeMalEnPitjor #CosesDeBadalona
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Autocomplaent i sense un
bri de crítica. Així diu que
va ser el balanç que va fer

Colau dels seus tres anys de man-
dat. Quin és el que en fa vostè?
Vaig dir això del seu discurs perquè
em va semblar excessivament opti-
mista, a banda d’apropiar-se d’ini-
ciatives que van néixer en l’anterior
mandat o que tenen altres prota-
gonistes, com el sector empresarial.
Hagués preferit un discurs que va-
lorés el potencial de la ciutat i que
es marqués un repte per a la prò-
xima legislatura, que ha de passar
per tenir més consens polític i social.

Li hem sentit dir que les úniques
coses que funcionen a la ciutat
les va començar Trias. Tan mala-
ment ho està fent Colau?
Valoro la feina feta durant l’etapa
Trias perquè sovint ens oblidem que
era el moment de la crisi i que hi
havia un Ajuntament fragmentat.
Colau ha tingut un discurs extre-
madament acomplexat amb de-
terminades qüestions, com ara la
seguretat. També va fer moltes
promeses sobre habitatge que no

s’han pogut complir, ja que va
creure que tot depenia de l’Ajun-
tament. Hi ha hagut mancances
de gestió i una excessiva ideologia.

Sigui com sigui, hi ha enquestes
que apunten que Colau podria
tornar a guanyar les eleccions.
No menystinc cap enquesta ni cap
tendència, però estic parlant amb
molta gent i conec molts sectors
que es manifesten clarament dece-
buts amb la gestió de Colau. Si jo
hagués de fer la meva enquesta
particular, no trobaria per enlloc
que hi hagi un ambient procliu a
què pugui revalidar la seva victòria. 

Segons les mateixes enquestes,
vostès ho tindrien complicat per
guanyar les eleccions, amb la pu-
jada d’ERC, la possible irrupció
de Manuel Valls...
No sabem si Manuel Valls serà can-
didat o no... De moment no ho és.
El que sí que mostren les enquestes
és un escenari que crec que serà
real: el de la fragmentació. I això em
porta a treballar per la màxima uni-
tat dels partits sobiranistes perquè
no es pugui tornar a repetir el que
va passar fa tres anys. 

Ara que treu el tema de la unitat,
parlem de la possible candida-

tura unitària independentista...
Fa poc Alfred Bosch ens deia que
no ho acaba de veure clar. Ell de-
fensa que s’ha de posar per da-
vant un projecte de ciutat.
Jo també reivindico un projecte de
ciutat, amb aspectes en els quals
podem coincidir plenament amb
Bosch, com ara la capitalitat de Bar-
celona. Estic d’acord amb ell que
l’alcaldia ha de ser per millorar la
ciutat, per fer polítiques públiques i
per defensar els drets i les llibertats,
que en aquests moments es troben
força en entredit. Amb Bosch n’hem
parlat i en continuarem parlant.

Com han anat les converses?
Bé. Molt cordials i molt correctes.
N’estic contenta.

Però apunten cap a la llista uni-
tària?
És molt aviat per dir-ho, però en tot
cas som molt honestos l’un amb
l’altre posant sobre la taula els nos-
tres plantejaments. En el meu cas,
també el desig de poder treballar
conjuntament. Ara bé, és veritat
que hi ha diferents maneres d’a-
proximar-se a aquesta unitat.

No cal que sigui amb una candi-
datura unitària?
A mi m’agradaria. Jo defenso les

candidatures unitàries. Pertanyo
a un partit que les ha defensat
des de fa molts anys. En tot cas,
queda temps i podem continuar
treballant per aproximar-nos, fent
sempre compatible aquesta idea
amb el projecte de ciutat, que és
importantíssim.

Perquè una candidatura unitària
pogués prosperar, algú l’hauria
de liderar. Bosch defensa el seu
lideratge. En el seu cas, és una
condició irrenunciable la d’en-
capçalar la llista?
Crec que el plantejament de Bosch,
i que jo comparteixo, és molt legítim,
atès que jo també he estat escollida
pel meu partit en unes primàries. Dit
això, les circumstàncies en les quals
ens trobem des de fa temps ense-
nyen que en determinats moments
cal prendre decisions que inicial-
ment no es consideraven. Si parlem
d’assumir un lideratge, en els darrers
mesos i anys hem vist que hi ha
hagut molta generositat.

Els famosos passos al costat.
Jo defenso la meva candidatura. De
moment és molt aviat per obrir
noves portes, però també és agosa-
rat tancar-les totes. Jo em presento
per ser alcaldessa, però el context i la
necessitat de posar-nos d’acord aca-

barà determinant quina decisió s’ha
de prendre. I si aquesta decisió im-
plica generositat per part de tots, hi
haurà de ser.

Vostè estaria disposada a fer
unes primàries obertes, tal com
demana Jordi Graupera? Recent-
ment s’han reunit...
En la trobada, que va ser molt
cordial i positiva, Graupera ens va
explicar el seu plantejament i jo
vaig poder fer-li algunes pregun-
tes. En tot cas, crec que la seva
proposta comença la casa per la
teulada. Hem d’analitzar primer
què volem.

En això coincideix amb el que diu
Bosch.
[Somriu] Perfecte! Hem de compar-
tir molt el que volem des del punt
de vista de ciutat i, en tot cas, de les
primàries només en puc dir coses
bones, però hem de desvincular una
cosa de l’altra. Amb Graupera coin-
cidim en la necessitat d’anar junts, o
al màxim de junts possible, perquè
la victòria d’un alcalde o alcaldessa
independentista sigui factible. Però
fer-ho dependre gairebé tot d’unes
primàries obertes no ajuda que ens
aproximem. I queden moltes coses
per discutir sobre el funcionament
de les primàries que ell planteja.4

Neus Munté
Candidata del PDeCAT a l’alcaldia

Arnau Nadeu / Albert Ribas
Fotografia: Oscar Murillo

“Conec molts sectors clarament 
decebuts amb la gestió de Colau”
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3I el moviment de Ferran Mas-
carell com el veu?
Mascarell és una persona que conec
molt. És molt interessant, molt culte
i té Barcelona al cap. Pot fer aporta-
cions interessants a la futura gover-
nabilitat de Barcelona. 

El veuria com un possible cap de
llista de la candidatura unitària?
El veig com una persona que pot
aportar molt, no m’atreviria a dir si
com a cap de llista o no.

De consens, ens referim. Perquè
si vostè no cedeix, Bosch tampoc
i han d’anar junts, algú hauran de
trobar. 
Persona de consens, segur, i per-
sona que té coses molt interes-
sants a dir sobre Barcelona també.
Però la diferència és que estem
parlant d’uns candidats escollits
pels seus partits i d’altres que s’es-
tan aglutinant entorn de diferents
idees o estructures amb qui tenim
la responsabilitat de parlar.

Acabi havent-hi candidatura uni-
tària o no, quina llista té al cap?
Pensem en els actuals regidors
del PDeCAT, per exemple. Creu
que alguns haurien de fer un pas
al costat perquè puguin entrar
cares noves?
Les cares noves sempre són neces-
sàries en tota etapa que comença.
Dit això, el conjunt  de la llista, en ter-
mes del PDeCAT, ha de passar per
un debat que farem per aprovar un
reglament sobre la seva confecció.
És una altra novetat, a banda de les

primàries. Segurament hi haurà l’ex-
cepció d’uns pocs llocs, ja que és
comprensible que el cap de llista
pugui disposar d’uns mínims llocs
per ubicar-hi persones que consi-
deri que poden enriquir la candida-
tura. Però tot ha de passar per un
debat obert amb els associats.

Ha parlat de noms que els triarà
la cap de llista.
Més que noms, perfils.  

Pensa en perfils que vindran de
fora o que ja són al partit?
A mi les aportacions de persones
independents m’atrauen moltíssim. 

Una certa renovació es veurà, per
tant.
És que crec que forma part d’allò

que toca quan es comença qualse-
vol nova etapa. És imprescindible. 

Joaquim Forn, el qual Trias havia
triat com el seu possible successor,
ara és a la presó. Pot tenir algun
paper en el seu projecte?
Tant de bo el pugui tenir. Si Forn no
es trobés injustament a la presó,
molt probablement seria ell el que
seria aquí responent aquestes pre-
guntes. Té totes les portes obertes
per poder participar i dir-hi la seva,
ell ho sap. Però també hem d’enten-
dre que la seva situació personal és
de molta duresa, tot i que m’encan-
taria que pogués reforçar el nostre
projecte amb condicions de norma-
litat i llibertat. 

Vostè no ha fet mai política mu-
nicipal. Creu que això pot perju-
dicar el seu projecte?
És cert que estrictament no he fet
mai política municipal, però tant
des de la UGT com des del Govern
sempre he tingut una relació molt
intensa amb el món municipal. Re-
conec que no tinc experiència mu-
nicipal, però sí que en tinc de govern.
I ja estic trepitjant molt la ciutat.

Un dels grans temes de ciutat és el
tramvia. Vostè ha dit que aposta
pel bus elèctric. La FAVB o Unim
Els Tramvies, per exemple, no ho
veuen així. Tindrà en compte la
seva opinió?
Sí, i voldré parlar amb ells, per des-
comptat. El projecte de la unió del
tramvia ha quedat bloquejat políti-
cament i està cremat, atès que la
gestió ha estat molt erràtica. Escol-
taré tothom i també traslladaré el
meu punt de vista. Crec que hi ha
maneres més sostenibles econòmi-
cament i mediambiental que no
passen només pel tramvia. La ideo-
logia també ha estat massa present
en aquest debat i el que vull és re-
cuperar els consensos.

En el cas de l’habitatge, hi ha un
gran consens en què és un dels
principals reptes. Lloguers cars,
gent jove amb problemes per tro-
bar pis, desnonaments... Si vostè
és alcaldessa, aconseguirà millo-
rar el que ha fet Colau?
La primera lliçó que tots podem ex-
treure de la gestió de Colau és que
hem de ser molt conscients de qui-
nes són les competències de l’Ajun-
tament. Les polítiques d’habitatge
són polítiques a mitjà i llarg termini
i, per tant, no es pot funcionar a cop
de titular com va fer l’alcaldessa. Ella
va basar el seu discurs com a candi-
data a dir que milloraria el que creia
que no s’havia fet bé, però ara tot el
que podrà exhibir al final del man-
dat és el que va començar Trias. Jo
prometré allò que estigui conven-
çuda que es pot dur a terme. Crec
que cal una gestió molt més rigo-
rosa de la que s’ha fet fins ara.

Una qüestió que té a veure amb
l’habitatge és el turisme. És im-
prescindible per a l’economia de
la ciutat però té efectes negatius
i el rebuig d’una part dels veïns.
Es veu capaç de trobar un equili-
bri que deixi tothom satisfet?
Sí. El primer que hem de fer és ana-
litzar perquè es produeixen deter-
minades accions de rebuig i fer
molta pedagogia. Hem d’explicar
molt bé la importància que té el tu-
risme, però també aïllar aquestes
externalitats negatives i resoldre-
les.  I vèncer les resistències que hi
pot haver, que no són majoritàries
però que també depenen molt del
to i de la relació que l’Ajuntament
mantingui amb el món del turisme. 

Amb això vol dir que part d’a-
quest rebuig pot tenir relació
amb la forma d’actuar de l’actual
govern municipal?
Sí, els ho diré ras i curt: durant els pri-
mers anys del mandat es va incenti-
var un discurs antiturístic de manera
clara. Després s’ha anat rebaixant.
Sentia fa pocs dies l’alcaldessa de-
fensant el turisme com una oportu-
nitat per a Barcelona dins d’un ordre
i una regulació. Bé, aquest és el dis-
curs que el PDeCAT ha mantingut
sempre. L’hemeroteca, però, és molt
tossuda.

Si arriba a l’alcaldia, veurem un
partit amb polítiques més d’es-
querres? Vostè ja ha deixat clar
que defensa un salari mínim de
ciutat, per exemple.
Hi estic totalment a favor. De fet, és
una proposta de Trias que no va tenir
temps d’implementar. No sé si el que
vull fer és d’esquerres o no tan d’es-
querres. En tot cas, vull que la ciutat
i tot el seu potencial acompanyin les
persones que tenen més dificultats.
Barcelona ha de ser inclusiva amb
tothom, però en aquests moments
hi ha moltes mancances socials. A
Colau li reconec que ha mantingut
uns nivells d’inversió social molt im-
portants, però ha treballat des de la
desconfiança amb el tercer sector
social, que crec que és un aliat im-
prescindible.

Què és el primer que farà si es
converteix en alcaldessa?
Identificar quins són els temes de
ciutat que requereixen un acord
ampli i convocar la resta de partits
per posar-nos a treballar. <

“Els primers anys d’aquest mandat 
es va incentivar un discurs antiturístic”

“Les cares noves
sempre són 

necessàries en tota 
etapa que comença.
És imprescindible”

“No tinc experiència
estrictament 
municipal, 

però sí que en tinc 
de govern”

– Estaria disposada a fer unes 
primàries obertes, tal com 
demana Graupera?

– Crec que la seva proposta
comença la casa per la teulada.

– En això coincideix amb el que
diu Alfred Bosch.

– Fer-ho dependre gairebé tot
d’aquestes primàries no ajuda
que ens aproximem.
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SOCIETAT4Els dos homes acu-
sats de la presumpta violació
d’una menor a la sala Razzmatazz
la matinada de divendres a dis-
sabte passat van quedar en lli-
bertat ahir després que la menor
i la família no ratifiquessin la de-
núncia presentada. Després de la
decisió de la família, presa per
protegir la noia, la fiscalia va
decidir no presentar denúncia. 

Els dos homes, de 28 i 30
anys, van ser detinguts dilluns a
l’aeroport quan estaven a punt de
marxar cap al seu país, els Estats
Units, tot i haver-hi una investi-
gació en marxa. Els Mossos d’Es-
quadra creuen que tots dos van
mantenir relacions sexuals “con-
sentides” amb la noia –la policia,
un cop vistes les imatges de les
càmeres de seguretat va descar-
tar que la relació sexual es pro-
duís tal com va declarar la noia–
però igualment contemplava
l’opció del delicte sexual perquè
els dos homes haurien submi-

nistrat alcohol i drogues, segu-
rament marihuana, a la menor i
això podria haver afectat el con-
sentiment de la noia.

PROTESTA FEMINISTA
L’assemblea feminista La Fila-
dora del Poblenou va convocar
dilluns a la tarda, abans que es
conegués el desenllaç del cas, una
protesta a davant de la sala Razz-
matazz  passada. Unes 150 per-

sones es van manifestar per pro-
testar per un cas que des del
col·lectiu La Filadora van des-
criure com “una nova agressió
masclista, violenta i terrible cap
a una dona”.  A través d’un co-
municat llegit davant la porta de
Razzmatazz, des de La Filadora
van voler expressar la seva “for-
ça i sororitat” cap a la noia. Fi-
nalment, però, el cas ha acabat
amb els dos acusats en llibertat.

Una imatge de la concentració de dilluns. Foto: Twitter (@lafiladoraP9)

Arxivat el cas de la denúncia per
violació a la sala Razzmatazz

» La menor i la família no ratifiquen els fets denunciats dissabte
» Els dos homes detinguts, dels Estats Units, queden en llibertat

Vicent Partal presentarà
el seu nou llibre al Poblenou

XERRADA4El periodista i di-
rector de Vilaweb, Vicent Partal,
presentarà el pròxim 19 de juny
al Poblenou el seu últim llibre
‘Nou homenatge a Catalunya’ en
un acte organitzat per la dele-
gació local de l’ANC que es farà
al Centre Moral i Cultural.

L’acte, batejat amb el títol ‘I
ara, què’, tindrà format de xe-
rrada-col·loqui i començarà a les
set de la tarda. El nou llibre de
Partal fa un repàs a la història
política viscuda durant l’últi-
ma dècada a Catalunya i expli-

ca com l’organització pacient i
constant d’una part de la socie-
tat ha  apostat per un projecte
d’independència per vies pací-
fiques. Al llibre, Partal exposa
que la proclamació de la Repú-
blica necessita temps per créi-
xer, al mateix temps que també
explica les històries d’alguns
dels protagonistes d’aquesta
etapa política.

Durant l’acte també hi haurà,
de ben segur, una bona estona
per parlar sobre el futur més im-
mediat de la política catalana.

Amiant al solar de la futura
benzinera del carrer Maresme
POLÈMICA4Les obres de la
nova benzinera que s’havia co-
mençat a fer al solar situat als
números 87-91 del carrer Ma-
resme, al barri del Besòs i el Ma-
resme, estan aturades des de fa
dues setmanes després que s’hi
trobessin materials que conte-
nen amiant.

L’alerta sobre la presència
d’amiant en unes planxes que
van aparèixer al solar la van fer
els veïns. Un cop analitzats els
materials que havien quedat
enterrats es va aplicar el proto-
col que estableix el departa-

ment de Territori i Sostenibili-
tat de la Generalitat, que con-
templa l’aturada de les obres i
un pla de retirada segura dels
residus, dels quals se n’ha d’o-
cupar l’empresa i que la Gene-
ralitat controla.

Deixant de banda l’aturada de
les obres, els veïns de la zona s’o-
posen des de fa molt temps a la
construcció d’aquesta benzinera.
Asseguren que en aquest solar
s’hi havien de fer equipaments
socials, com ara un casal de ba-
rri i un espai per als joves, i ha-
bitatge social per a gent gran.  

La Flor de Maig obre portes
després de la reforma integral

PATRIMONI4L’edifici de la Flor
de Maig, situat al carrer del
Doctor Trueta del Poblenou, va
celebrar els passats 19 i 20 de
maig la seva reobertura des-
prés de la reforma integral que
hi ha fet l’Ajuntament.

La reforma d’aquest edifici,
que té una catalogació que l’i-
dentifica com a bé d’interès ur-
banístic, ha permès fer una pro-
funda restauració de la façana
per recuperar la seva fisonomia

neoclàssica i també ha permès
arreglar algunes esquerdes es-
tructurals que tenia l’edifici.
També  s’han pogut arreglar tota
la degradació que havia patit
l’edifici a causa del pas del temps.
Pel que fa a l’espai de l’edifici que
ocupa l’Ateneu Flor de Maig, la
primera planta, s’ha millorat
l’accessibilitat per adequar-la a la
normativa, s’ha recuperat el pa-
viment de rajola hidràulica i
s’han restaurat altres parts.

Ajuda | Gairebé 300 persones ja reben la renda mínima
L’Ajuntament ha posat en marxa la prova pilot del projecte europeu B-Mincome, que inclou el 

pagament d’una renda mínima, lligada a polítiques de formació i ocupació, a famílies de l’Eix Besòs. 
Al districte gairebé 300 famílies ja reben l’ajuda que va dels 100 als 1.600 euros, depenent del cas.
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Els veïns reclamen més
espai en el nou Palo Alto

PARTICIPACIÓ4El procés parti-
cipatiu per dissenyar el futur es-
pai del Palo Alto, un cop s’obri al
barri a través d’una nova conces-
sió municipal, es va acabar a finals
d’abril. L’Ajuntament ha decidit
que un 15% de l’espai es destini als
veïns i les entitats del barri, però
aquestes demanen que aquest
percentatge sigui més elevat.

De fet, des de l’Associació de
Veïns del Front Marítim consi-

deren que l’espai hauria d’acollir
un local social que se’ls va pro-
metre fa anys i nous pisos socials
per acollir gent gran. 

A banda d’aquest 15% d’espai
per als veïns, els plans municipals
passen per un Palo Alto amb di-
ferents espais de producció i ex-
posició cultural on s’hi facin tallers,
mentre que en els espais auxiliars
del recinte s’instal·laran els pro-
jectes i entitats amb retorn social.  

Veïns i entitats demanen 
més habitatge públic al 22@

PROCÉS PARTICIPATIU4El pro-
cés participatiu ‘Repensem el
22@’, pensat per analitzar el
present i parlar del futur d’a-
questa zona del districte, s’ha
acabat recentment amb diverses
conclusions, entre les quals des-
taca la de la reivindicació, per
part dels veïns i entitats que hi
han participat, de més habitat-
ge públic i assequible.

En la jornada final del procés,
celebrada el 26 de maig al MHU-
BA Oliva Artés, es va presentar la
diagnosi de les 35 necessitats i
problemàtiques detectades, així
com les 45 propostes sorgides del
procés. Algunes qüestions que es
van posar al damunt la taula són

el fet que el 22@ no ha satisfet les
necessitats d’ocupació i comerç
dels barris. Segons els partici-
pants en el procés, s’ha produït
una “desaparició del comerç de
proximitat” i hi ha un “excés
d’hotels”. Els mateixos partici-
pants també conclouen que “no
hi ha suficient habitatge” al 22@
i reivindiquen la necessitat de fer
“habitatge públic de lloguer i co-
operatiu per fer front a la gentri-
ficació”. Una altra de les conclu-
sions és que les zones del Boga-
tell, Provençals i el Maresme
“són les que menys s’han trans-
format, generen una percepció
d’inseguretat i tenen una gran
quantitat de solars abandonats”.

URBANISME4L’Ajuntament va
posar en marxa la setmana pas-
sada una nova fase d’obres a les
portes d’entrada de la superilla
per millorar els accessos en
aquesta zona del Poblenou ubi-
cada entre els carrers de Badajoz,
Pallars, Llacuna i Tànger.

L’objectiu és fer una ampliació
de la vorera del cantó muntanya
al carrer de Pallars i del cantó Be-
sòs a Roc Boronat. Això farà que
als dos carrers hi quedi un carril
de circulació i un altre de serveis.
Està previst que aquestes obres
acabin la setmana que ve, quan
també començaran les de la cruï-
lla dels carrers de Pallars i Ciutat
de Granada, que s’allargaran fins
al 20 de juliol. Més endavant, en-
tre principis de juliol i finals d’a-
gost, es reurbanitzarà la cruïlla de
Tànger i Ciutat de Granada i, per
últim, es farà el mateix entre Ba-
dajoz i Sancho de Ávila entre mit-
jans d’agost i mitjans d’octubre.

Tots aquests canvis han estat
molt ben rebuts pel col·lectiu
Superilla Poblenou. En declara-
cions a Betevé, el seu portaveu,
Carles Penña, ha afirmat que
“feia temps que els esperàvem”.

LA DEMANDA, A PUNT
D’altra banda, la Plataforma d’A-
fectats per la Superilla ja té a

punt la seva demanda contra l’A-
juntament. El passat 27 de maig

la plataforma va acabar el procés
de recollida d’adhesions a la de-
manda judicial i té previst pre-
sentar-la la setmana que ve. El

portaveu de l’entitat, Jordi Cam-
pins, afirma a Línia Sant Martí
que el fet de recórrer a la justícia
“és l’única alternativa que ens
quedava perquè aquest govern no
és capaç de rectificar”. De totes
maneres, Campins afirma que
és probable que les seves reivin-
dicacions es puguin tractar abans
“si hi ha un canvi polític després
de les pròximes eleccions muni-
cipals”. Tot i això, afegeix que han
decidit tirar endavant la deman-
da “perquè tampoc sabem què
passarà a les eleccions”.

Una imatge d’arxiu de la superilla. Fotos: Línia Sant Martí

Nova fase d’obres per millorar 
i consolidar la superilla

Les obres, qualificades
de necessàries per
Superilla Poblenou,
duraran fins a l’octubre 
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L’Eix Comercial Poblenou torna 
a omplir el barri de música

FESTIVAL4El festival de música
Inaudit, que organitza l’Eix Co-
mercial Poblenou, arriba aquest
dissabte a la seva tercera edició.

La iniciativa, totalment gra-
tuïta, programa més de 30 con-
certs durant més de dotze hores
en diferents locals, places i carrers
del Poblenou. La jornada festiva
tindrà una programació dividida
en dos apartats: la Programació In
i la Programació Out. En el primer

els comerços, bars i restaurants
acolliran concerts de tot tipus
d’estils musicals, al mateix temps
que també oferiran preus espe-
cials i promocions. En el segon
apartat, que començarà a dos
quarts de set de la tarda, la música
i el ball encara agafaran més pro-
tagonisme. Quatre bandes reco-
rreran els tres espais Inaudit Out
de forma itinerant per acostar el
festival a tots els racons del barri.

La Tintoreria Barcelonesa
tanca després d’obrir el 1920

EMBLEMÀTICS4La històrica
Tintoreria Barcelonesa, situada
al número 186 del carrer Pujades
del Poblenou, ha abaixat la per-
siana després de gairebé 100
anys al barri. Va obrir les portes
el 1920.

Tal com ha informat Betevé,
els seus propietaris, un matri-
moni de gairebé 80 anys, es ju-
bilen. Ara, el seu fill, que és la
quarta generació del negoci, té
previst obrir una altra tintoneria

a Sant Andreu amb la intenció de
batejar-la amb el mateix nom. 

Aquest històric negoci, que
era l’única botiga del barri amb
taller propi on es feia la neteja
de les peces de roba, va arribar
a tenir 16 treballadors. Actual-
ment n’hi treballaven quatre, ja
que el volum de negoci havia
baixat molt. L’edifici, format
per tres plantes, ja ha estat ve-
nut i està previst que el nou pro-
pietari hi faci pisos. 

POLÈMICA4“Volem expressar
la total disconformitat davant
l’autorització i tolerància que
l’Ajuntament manté davant del
desenvolupament d’aquestes ac-
tivitats il·legals, no només davant
de les nostres instal·lacions sinó
a tota la ciutat”. Aquest és un
fragment del comunicat que re-
centment han publicat des de
l’Associació de Venedors En-
cants Barcelona per denunciar
un fenomen que fa molt de temps
que dura, el del mercat paral·lel
de venda ambulant il·legal que
grups de persones munten pràc-
ticament cada dia a l’exterior
del recinte dels Encants.

La situació no és nova però ara
l’associació, que representa els
300 comerciants que operen al re-
cinte dels Encants, ha dit prou.
Denuncien que el passat diu-
menge 27 de maig –els diumen-
ges els Encants estan tancats –
l’Ajuntament va permetre que
els venedors il·legals s’instal·les-
sin a les voreres que toquen el re-
cinte. De fet, els paradistes es
van emportar una bona sorpresa

quan van veure que la Guàrdia
Urbana va muntar un perímetre
al voltant del mercat i van tallar el
trànsit per tal que la venda il·le-
gal es pogués fer sense problemes.

MESURES LEGALS
Tot i que l’Ajuntament nega que
autoritzés la venda il·legal, els
paradistes dels Encants han de-
cidit posar en marxa tots els me-
canismes legals per intentar fre-
nar aquesta situació. Al mateix

temps, deixen clar que no en res-
ponsabilitzen a la Guàrdia Urba-
na i parlen d’una “maniobra de ca-
ràcter polític davant de l’incre-
ment d’aquesta activitat en els úl-
tims anys”.

D’altra banda, la Plataforma
d’Afectats contra el Top Manta, de
la qual en forma part Venedors
Encants Barcelona, va llançar
ahir un ultimàtum al govern de
Colau per tal que adopti mesures
urgents contra el Top Manta.

Venedors ambulants a l’exterior dels Encants. Foto: Encants Barcelona

Els Encants acusen l’Ajuntament
de tolerar la venda il·legal

Acord | Encants Nous, a la Fundació Barcelona Comerç
L’Eix Comercial Encants Nous s’ha incorporat recentment a la Fundació Barcelona Comerç.

Amb la incorporació d’Encants Nous, que passa a ser el 22è eix de la Fundació Barcelona 
Comerç, aquesta amplia el seu radi d'acció a 24.000 comerços de proximitat de la ciutat. 
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Pàgines especials

Sant Martí té la sort de ser un dels dis-
trictes de Barcelona que mira al mar.
Però malgrat tenir aquesta caracterís-
tica, gran part del districte encara dóna
l'esquena a la zona de platges. En la
passada comissió d'urbanisme de l'A-
juntament, vàrem presentar una inicia-
tiva per reclamar la urbanització del
Passeig Marítim entre la Mar Bella i la
zona Fòrum.

Aquesta proposta milloraria la con-
nectivitat entre les zones residencials i
la zona del parc del Poblenou amb les
platges, ja que actualment el front ma-
rítim queda aïllat per a vianants i bici-
cletes. Alberto Fernández ha afirmat
que "és imprescindible acabar amb la
cicatriu urbana que suposa tenir un
passeig marítim que no té continuïtat en
tot el litoral, a més de dinamitzar la zona
tal com demanen els veïns del Fòrum".

Què ha fet el govern d'Ada Colau
durant el seu mandat? Res. Tot i que
sempre s'ha mostrat d'acord amb la ne-

cessitat d'aquesta obra, en tres anys no
ha destinat ni un euro dels pressupos-
tos per començar el projecte, i el que és
més greu, ha reconegut que no farà res
durant l'any que queda de mandat mu-
nicipal. Mentrestant Sant Martí fa una

dècada que espera la dignificació d'a-
quest passeig mitjançant la dinamitza-
ció comercial, veïnal i esportiva, donant
ús al solar buit que havia d'acollir el pro-
jecte del zoo marí, que actualment és
un pàrquing de terra improvisat.

Balance de 3 años de Colau
Este mes de junio se cumplen tres
años de la llegada de Ada Colau a la
alcaldía del Ayuntamiento de Barce-
lona, gracias a una victoria mínima de
11 regidores sobre un total de 41. La
mayoría son 21. Colau se presentó
como la alcaldesa de todos, la que iba
a cambiar las cosas y el adalid de la
transparencia y austeridad. Pero el día
a día de la gestión municipal es difícil,
y la alcaldesa ha comprobado como
aquellas propuestas de escaparate
que vendía tanto en campaña como
en sus primeros días de alcaldesa, se
han ido diluyendo.   

Poca gente se imaginaba que
aquella activista antidesahucios que
aparecía en los medios de comunica-
ción con una camiseta verde, mos-
trando una señal de ‘Stop’, se
convertiría en alcaldesa de Barcelona
por sorpresa. Más, cuando siempre
aseguraba que no tenía la intención
de entrar en política, rechazando in-
cluso ofertas de partidos como ICV o

la CUP. Ahora, su mal gobierno se ha
convertido en un ‘Stop Barcelona’. El
gobierno Colau suspende licencias de
hoteles y terrazas, aplica moratorias
para todo aquello que no pueden ges-
tionar como ellos quieren, es permi-
sivo con el top manta y los okupas,
frena inversiones y creación de em-
pleo, no promueve la vivienda social
que necesita la ciudad, no construyen
los equipamientos públicos necesa-
rios y aquella participación ciudadana
que tanto destacaba Colau en cam-
paña, ahora brilla por su ausencia.
Quiso imponer una multiconsulta que
finalmente ha sido un fracaso. Y ade-
más, no escucha a los vecinos, como
sucede en el Raval con los narcopi-
sos, en la Ronda de Dalt con la co-
bertura o en el Poblenou con la
‘Superilla’.  

Recordemos que la candidata Ada
Colau anunció como gran bandera de
su mandato que construiría 8.000 vi-
viendas sociales si se convertía en al-

caldesa. Tres años después de aque-
lla promesa electoral, las cifras nos
demuestran que esa propuesta se
quedará finalmente a medias, sin
cumplir, ya que a falta de un año para
acabar el mandato, la cifra se rebaja
aproximadamente a un total de 3.200
viviendas. Además, desde que Colau
llegó a la alcaldía, la inversión anual
en vivienda pública se ha recortado
132M€, los alquileres se han encare-
cido un 24% y la media anual de des-
ahucios en Barcelona es de 4.000.
Mientras, el Ayuntamiento tiene 83 so-

lares públicos vacíos en los que se
podría construir hasta 6.000 viviendas
sociales. 

Cuando queda un año para las
elecciones municipales, es necesario
empezar a configurar una alternativa a
la alcaldesa Colau, porque si ha go-
bernado, no ha sido por tener socios
de gobierno, sino cómplices en la opo-
sición, como el PSC, que ha sido su
socio en el Ayuntamiento. Incluso Ciu-
dadanos y el PDeCAT le apoyaron su
propuesta estrella: el fracasado Plan
de Vivienda. 

Sant Martí
Mejor salud

para Sant Martí
El debate de la calidad del aire pa-
rece el eje central de las políticas de
mejora del medio ambiente y la
salud de los barceloneses pero
Sant Martí sufre otros problemas de
salubridad sobre los que Colau no
toma las medidas necesarias para
acabar con ellos.

La calidad del agua en playas
como la de Llevant o la alta canti-
dad de amianto en los solares del
distrito amenazan la salud de los
vecinos. 

En el caso de las playas, los 
últimos análisis han demostrado
preocupantes índices de heces ani-
males y de contaminación por los
residuos de la incineradora del
Besós justo cuando se inicia tem-
porada de baño. 

Por otro lado, es obligado retirar
inmediatamente la gran cantidad de
amianto acumulado en solares y
naves abandonadas del Poblenou
que suponen una amenaza real
para la salud de los vecinos.

El Passeig Marítim
que es mereix Sant Martí 

Manuel Gallardo
Conseller del PP al

districte de Sant Martí
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Èxtasi lila a València: l’Handbol
Sant Martí puja a Divisió de Plata

Objectiu aconseguit. L’Handbol
Sant Martí va aconseguir, el cap
de setmana dels dies 18 i 20 de
maig, el que ja feia temporades
que perseguia: l’ascens a la Di-
visió de Plata de l’handbol esta-
tal. El conjunt entrenat per Lo-
renzo Rueda va aconseguir-ho a
Algemesí (València), on es va
proclamar campió del seu grup
gràcies a les victòries contra el
Deportivo SAFA i contra l’Anai-
tasuna i l’empat contra l’amfitrió,
el Maristas Algemesí. 

El conjunt lila va aconseguir
arribar al darrer partit depenent
de si mateix i després de sumar
el punt definitiu contra els va-
lencians, l’alegria es va desfermar
al Pavelló Municipal 9 d’Octubre
i els jugadors, els tècnics, els di-
rectius i els aficionats van poder
celebrar plegats un ascens més
que merescut.

TRES DIES, UN ASCENS
El conjunt de la Verneda va tor-
nar a guanyar contra els dos rivals
que ja havien derrotat en el play-
off de l’any passat. Aquest camí
va començar divendres passat
amb una victòria ajustada contra
l’equip de la capital navarresa
(23-26) en un partit que per mo-
ments va semblar que havia d’a-
cabar amb una golejada lila. Els
de Rueda van arribar a dominar
per set (12-19) en el tram inicial
de la segona meitat, però un es-
forç enorme de l’Anaitasuna va
fer que el resultat passés a ser de
20-21 quan només faltaven 10
minuts per al final. El Sant Mar-
tí, però, va saber jugar amb el
temps i el marcador i no va dei-
xar que els de Pamplona com-
pletessin la remuntada.

La segona victòria va arribar
l’endemà contra el conjunt ma-
drileny (31-27) en un partit força
similar al del dia anterior. El
conjunt lila va dominar des del
primer minut, va marxar al des-
cans guanyant per set (18-11), una

renda que va fregar els 10 gols en
la segona meitat. De nou, però,
l’atac a la desesperada del SAFA
va servir per retallar distàncies en
la recta final, però els de Rueda
van sumar dos punts d’or que dei-
xaven l’ascens encarrilat.

El gran dia, però, va ser diu-
menge. L’empat contra els orga-
nitzadors de la final (23-23) va
donar el punt que l’equip neces-
sitava per segellar un ascens his-
tòric. La primera meitat va ser
per als valencians (van marxar al
descans guanyant per 13-12),
però els de Rueda van neutralit-
zar aquesta diferència mínima. Al
final, empat, punt i celebració.

EL JUVENIL B VOL LA COPA
Al marge d’aquesta gran fita del
primer equip, el juvenil B jugarà
la final de la Copa Catalana ju-
venil masculina aquest diumen-
ge a un quart de 12 del migdia al
Pavelló Municipal de Torroella de
Montgrí. El conjunt lila es juga-
rà el títol contra un dels grans del
país, el BM la Roca.

» Els de Lorenzo Rueda aconsegueixen l’ascens gràcies a les dues
victòries (contra el SAFA i l’Anaitasuna) i l’empat contra els amfitrions

El Júpiter tanca el curs dos
punts per sobre del descens

La temporada 2017-
18, una de les més
dures esportivament
dels darrers anys,

ha acabat per al Júpiter amb l’e-
quip en la dotzena posició de la
lliga, amb dos punts més i dues
posicions per sobre dels pri-
mers equips que han hagut de
promocionar i que baixen a Se-
gona Catalana.

La banqueta gris-i-grana, a
més, ha tingut tres inquilins: la
temporada va començar amb
Alberto Fernández, però els mals
resultats van provocar la seva

destitució a la jornada 10. Ales-
hores es va entregar el rumb de
l’equip a David Ortiz, que va
aguantar fins la jornada 24,
quan una derrota contra el seu
exequip (el Mollet, per 0-2) va
precipitar la seva sortida. La
recta final de la temporada, el
primer equip del Júpiter ha es-
tat dirigit per Àlex Martínez.

En total, els de la Verneda
han sumat 42 punts gràcies a 11
victòries (7 a casa i 4 a domici-
li) i 9 empats (5 com a local i 4
com a visitant). L’equip ha mar-
cat 34 gols i n’ha encaixat 45.

La 4a Cursa Besòs-Maresme
es disputa aquest diumenge

ATLETISME4Corredors i corre-
dores a punt. Aquest diumenge,
a partir de dos quarts de nou del
matí, es disputarà la quarta edi-
ció de la Cursa Besòs-Maresme.
L’organització de la prova, des d’a-
quest any, l’assumeix en gran
part el CEM Maresme que ha ges-
tionat les inscripcions (se n’ad-
metran fins demà a les vuit del
matí) i que serà el punt on es
col·locarà la sortida i la meta de to-
tes les proves.

Enguany, la cursa ofereix
quatre possibilitats, dues per als
més atrevits i una altra parella

d’opcions que permetrà gaudir
del matí de diumenge. Així, els
participants podran escollir en-
tre les curses de 5 i 10 quilòme-
tres, que tindran el barri com a
escenari. Els que es  decantin per
la distància curta hauran de fer
una volta al circuit, mentre que
els participants en el quart de
marató n’hauran de fer dues.

Les altres proves que es dis-
putaran seran el Kamina Solida-
ri (que col·laborarà amb el pro-
jecte Cap Infant Sense Esport) i la
cursa familiar, pensada per ser un
relleu entre pares o mares i fills.

La foto de família d’equip i afició després d’aconseguir l’ascens. Foto: ASME

Pau Arriaga
LA VERNEDA

Bàsquet | El Grup Barna segella la permanència al ‘play-out’
De forma agònica, però objectiu aconseguit. El sènior masculí del Grup Barna seguirà a Copa

Catalunya la temporada que ve després de superar el Santfeliuenc en el play-out. Les dues
victòries a la Nau del Clot (77-68 i 83-68) van donar la permanència als de Jordi Balagué.



7 de juny del 2018Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 93 530 96 22

13 | 

líniasantmartí.cat



| 14

Les picades de l’aranya reclusa han po-
sat fi a la vida de tres persones del sud
de França. Un comissari inicia una in-
vestigació per trobar els motius que,
de sobte, han convertit la picada de la
reclusa en mortal.  

Fred Vargas supera, de nou, les
fronteres entre la novel·la negra i la li-
terària amb ‘Quan surt la reclusa’.  

No t’ho perdis

Viu en línia

Llibres

Quan surt la reclusa
Fred Vargas

Teatre

El duet format per Marcel Lázara i
Júlia Arrey s'estrena amb Pedalant
endins (Halley Records, 2018). L'ex-
membre de Txarango i la cantautora
brasilera presenten un àlbum musi-
calment molt singular que es carac-
teritza per la senzillesa que impreg-
na les cançons, construïdes amb
emoció i a foc lent.

Música

Arriba la segona entrega de les aven-
tures de l’antiheroi per excel·lència,
Deadpool. Aquesta vegada, el perso-
natge haurà de salvar un jove anome-
nat Russell que ha estat segrestat i, per
fer-ho, intenta crear el grup X-Force. 

Ryan Reynolds torna a ser Deadpo-
ol, mentre que Josh Brolin encarna el
seu antagonista.

Pelis i sèries

Deadpool 2
David Leitch

Pedalant endins
Marcel Lázara i Júlia Arrey

La setmana del disseny
Entre el 5 i el 14 de juny se celebra una nova edició de la Bar-

celona Design Week, que farà que la capital s’ompli de pro-
postes relacionades amb el disseny. Sota el nom de ‘Revalo-

rar’, la 13a edició de la setmana del disseny ofereix un pro-
grama que proposa observar amb una nova mirada tot allò
que ens envolta i apostar per dissenys i comportaments ba-

sats en la sostenibilitat. L’epicentre de la Barcelona Design
Week serà un any més l’edifici Disseny Hub Barcelona i el

programa es complementarà amb una selecció d’activitats
paral·leles que es faran en diferents punts de la ciutat. 

Amaia va estrenar la seva carrera musical en
solitari amb un concert carregat de po-

lèmica. La triunfita va ser un dels re-
clams del Primavera Sound, que es

va celebrar a Barcelona del 30 de
maig al 3 de juny. Alguns usuaris

van expressar a través de les xarxes socials que
no veien amb bons ulls que una cantant acaba-
da de sortir del programa televisiu formés part
d’un dels festivals amb més renom dins del pa-

norama indie. Durant la seva actuació, dijous 31
de maig, Amaia va fer cas omís a les crítiques i va
pujar a l’escenari el mateix dia que ho feien Nick

Cave o Björk. El seu repertori es va allunyar de les
cançons que la van fer famosa a Operación Triunfo i
tampoc va interpretar el tema que va defensar a Eu-

rovisión unes setmanes enrere i que va deixar 
Espanya en la 23a posició del concurs.

A M A I A

La fitxa
Guanyar el programa Operación Triunfo

També va representar Espanya al festival d’Eurovisión

Famosos

Ha actuat al Primavera Sound
El concert va ser la seva primera actuació en solitari

S’ha criticat la idoneitat de l’actuació
Alguns usuaris opinen que una ‘triunfita’ no encaixa al festival

QUI ÉS?

ÉS FAMOSA PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

| MotoGP 2018
Converteix-te en Márquez, Rossi o Viñales i guanya el mundial 
de motociclisme. També inclou les categories Moto2 i Moto3.

L’art, la societat actual però, sobretot,
l’amistat, es qüestionen constantment
en aquesta magnífica comèdia que
porta fins a l’extrem els personatges
per tal de provocar-nos la reflexió a
base de riallades. I tot, amb tres actors
del nivell de Pere Arquillué, Francesc
Orella i Lluís Villanueva.

Al Teatre Goya de Barcelona.

Art
Yasmina Rezas
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DISSABTE 9 DE JUNY
18:00 El Simfònic omplirà la ciutat amb un cen-

tenar de concerts simultanis i gratuïts. Hi hau-
rà intèrprets de rock, funk, rap, hip-hop o de
música electrònica.

DIMARTS 12 DE JUNY
17:00 El Centre Cívic Sant Martí, en col·labora-

ció amb els Mossos, ha preparat una sessió
anomenada Consells de seguretat per a gent
gran. L’activitat és gratuïta. / Casal de Gent
Gran.

DES DEL 18 DE JUNY
Matí-Tarda Ara que la temporada de primavera

encara la seva recta final, entre els dies 18 i
22 d’aquest mes obrirà la matrícula per als ta-
llers que es faran a l’estiu. / Centre Cívic Can
Felipa - Poblenou.

ACTE PERMANENT
Matí-Tarda Exposició de les figures d'imatge-

ria festiva del Poblenou. Durant tot l'any, a
Can Saladrigas es pot gaudir de les grans imat-
ges d’aquesta exhibició de cultura popular.
/ Centre d'Imatgeria Festiva del Poblenou.

TOTA LA QUINZENA
Matí-Tarda Ja han arribat les últimes setma-

nes en les quals es podrà visitar l’exposició ano-
menada Pere Portabella. Cinema, art i políti-
ca, que repassa la seva vida i obra. / Funda-
ció Privada Vila Casas.

DIUMENGE 10 I 17 DE JUNY
11:30 Darreres dues jornades d’Exlibris, pitibris!,

un taller per a totes les famílies que tinguin
fills o filles d’entre 6 i 12 anys. / Museu del Dis-
seny de Barcelona.

DIMECRES 20 DE JUNY
18:00 La contacontes Anna Casals s’encarregarà

de coordinar la segona i darrera sessió de l’ac-
tivitat anomenada Contes a la mà, del cicle
Lletra petita - Sac de rondalles. / Biblioteca
Camp de l'Arpa-Caterina Albert.

DIUMENGE 10 DE JUNY
08:30 Aquest diumenge es disputarà la quar-

ta edició de la Cursa Besòs-Maresme, una de
les proves atlètiques per excel·lència del
districte.

Jumping Clay coordinarà una sessió per
a nens i nenes en la qual es farà una
figura de Chewbacca amb argila. / Bi-
blioteca Xavier Benguerel.

Una sessió per crear una figura
d’argila de Chewbacca

Divendres 8 de juny a les 18:00

En aquest taller aprendràs receptes de
tots aquells plats precuinats que pots
trobar a les botigues i que sovint por-
ten ingredients pocs saludables. / Ca-
sal de Barri Bac de Roda.

Recta final del curs
‘Alternatives al menjar ràpid’

Tots els dijous a les 19:00

Després de quatre anys de ‘silenci’, el
cantant asturià Nacho Vegas arriba a
Razzmatazz per presentar el seu da-
rrer treball d’estudi, Violética. / Sala
Razzmatazz.

Nacho Vegas presenta el seu 
últim treball a Razzmatazz
Dimecres 20 de juny a les 21:00

Les disciplines esportives urbanes
seran les grans protagonistes d’a-
questa nova edició de l’Imagine Ex-
treme Barcelona. / Parc del Fòrum.

El Parc del Fòrum acull
l’Imagine Extreme Barcelona

16 i 17 de juny

Cultura Infantil EsportsExposicionsTallers
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